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Infinitives and Gerunds : (Mastarlar ve isim fiiller) 

Giriş: 
İngilizce’de cümle kurmak aslında çok basit bir temele dayanır: Önce özne, ardından yüklem (ikisi arasına bazen bir zarf veya 

yardımcı fiil gelebilir !) ve sonrasında da nesne sırasını takip ettiğimizde basit bir cümle oluşturmuş oluruz. İngilizce bir SVO (özne  - 
fiil - nesne) dilidir ve en başta bu yönüyle,  bir SOV (özne - nesne - fiil) dili olan Türkçe’den ayrılır. Aşağıda, bu yapıdaki bazı cümleler 
örnek olarak verilmiştir. 
 

Subject  
(Özne) 

Verb 
(Yüklem) 

Object 
(Nesne/ Tümleç) 

My brother is so nervous now. 

Tina brushes  her teeth ever day. 

The flowers in the vase don’t  cost much money. 

They hadn’t seen his face. 

You always make funny jokes. 

 

Ancak bazı cümlelerde arka arkaya iki fiil bulunabilir:  Subject  verb 1  verb 2  object 

 
Aşağıdaki örnek cümlelerde olduğu gibi iki fiili arka arkaya kullanmanız gerektiğinde ya iki fiil arasına -to eki getirmeniz (1) 
ya da ikinci fiile -ing eki eklemeniz gerekebilir (3). “to” eklediğiniz yapılar to – infinitive (to’lu mastar), “-ing” eklenen 
yapılarsa gerund form (isimfiil) olarak adlandırılır. Bazı fiillerden sonraysa, her hangi bir eke gerek kalmadan doğrudan 
başka bir fiil kullanılabilir (2). Bunlara da infinitive denir. 
 

1. We helped to tidy the kitchen. (verb1: help, verb2: tidy)  V1 + to V2      to-infinitive 

2. He made her feel good . (verb1: make, verb2: feel)  V1  + V2         infinitive 

3. I like skating.  (verb1: like, verb2: skate)    V1  + V2  ing   gerund 

 
Bu yapıları iki ana grupta toplayabiliriz: 
 

              VERBS 
 
 

                    Infinitives:     
 

  a) to – infinitive: to V2            Gerunds: V2  ing 

  b) infinitive : V2    

 

 
Bu yapılar nerelerde, ne amaçla ve hangi fiil veya kelimelerle kullanılıyor, örnek cümlelerle anlatmaya çalışalım: 
 

Infinitives: (Mastarlar) 
 

Infinitive’ler, bir cümledeki yüklemden sonra to-V1 veya V1 olarak karşımıza çıkarlar. Aşağıdaki kelimeler veya cümle 
yapılarından sonra cümlelerde bulunurlar. Bu yapı ve kelimeleri bu gerçeğe göre öğrenmekte fayda vardır: 

 
1. Verbs + to + infinitive : 

 
Aşağıdaki fiillerden sonra gelen fiiller to-infinitive şeklinde kullanılmalıdır: 
 
Agree   The farmer agrees to sell us some vegetables . 
Decide   She decided to come early . 
Forget   My son forgot to post the letter . 
Help *   We helped to tidy the kitchen (We helped tidy the kitchen) 
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Hope   I hope to finish the school this year . 
Need *   We need to study . 
Would like *   I’d like to drink orange juice . ...gibi.  
 
Arkasına to-infinitive alan diğer fiillerden bazıları şunlardır: 
 
would love * would prefer *  would hate *  manage                      choose 
dare   expect *  offer   refuse                         promise 
seem  want *   learn   afford   decide   
hope  plan   pretend  agree   demand  
intend  threaten  endeavour  undertake   ask   
expect  beg   fail   wish   ... gibi fiillerle. 
 
 
2. Verbs + Obj. + to +infinitive :  

 
Ardından nesne (Obj) alan fiillerden sonra da to-infinitive gelir: 
 
Want *   I wanted him to help me . 
Tell    I told her to clean the window . 
 
Ardından nesne alan diğer fiillerden bazıları şunlardır: 
 
advise   allow   ask   would love                   beg                                                 
encourage   expect    help    need                            invite  
order   remind   tell                             want                 warn   
would like   would prefer              would hate   invite   persuade 
urge   instruct  tell   forbid   oblige  
request   warn   be   force   order  
require   cause   remind   would like *  would love* 
expect *    need *    want *    ask *    advise**  
recommend **  allow **   encourage **  permit **  ... gibi fiillerle. 
 
* may be used with or without an object. 
** used with Infinitive if the verb has an object. If the verb doesn’t have an object; a gerund is used . 
 

Not: Olumsuz durumlarda “to” nun önüne “not” gelir: 
 
I wanted him not to help me . 
I told her not to clean the window . 

 
 

3. Verbs + somebody + infinitive : 

 
Bazı fiiller  “to” mastar eki olmadan kullanılır: 
 
let    I let them listen to tapes . 
    My father let my sister play with her toys . 
make   He made her feel good . 
help *   I helped her wash the dishes . 
see 
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* “to” ile veya “to” suz kullanılabilir: 
 
I’m sure that nobody will help me do it . yada;  
I’m sure that nobody will help me to do it .      Anlam farkı yoktur.   
 
 
4. Infinitives after be + adjectives : 

 
To be ve sıfatlardan sonra mutlaka bir to-infinitive gelir: (S + to be + adjective + infinitive) 
 
sorry  glad   heavy   difficult  strong 
old   young   afraid   ready   pleased   ... gibi fiillerle. 
 
He isn’t   ready   to leave   the party . 
He will be   pleased   to speak  at graduation . 
He was   upset   to hear   about the accident . 
She is   happy   to be   back in town . 
He was   glad   to help   her move . 
He is   sorry   to say   good-bye to his men . 
Is she   afraid   to live   alone ? 
 
 
 

Gerunds : 
 
Gerund, fiillerin –ing eki almış ve isim görevinde kullanılan fiillere verilen addır (isimfiil). Yüklemden hemen sonra 
kullanılan ikinci fiillerin (V2) bir kısmı V + ing halde karşımıza çıkar. Peki ne zaman? 
 
1. Verbs + V1 + ing : 

 
Aşağıdaki fiiller koşulsuz olarak, her zaman arkalarından gerund halindeki bir fiili alırlar: 
 
 miss  admit  discuss postpone anticipate practise understand
 appreciate quit  avoid  recollect recall  excuse  busy 
 finish  recommend can't help can't stand  forgive  fancy  resent 
 complete remember imagine resist  consider involve  risk 
 delay  contemplate keep  stop  defer  mean  suggest
 mention tolerate deny  mind  ... gibi fiillerle. 
 
e.g. She always avoids talking to me. 
 
 
2. After prepositions : 

 
a. Edatlardan (prepositions) sonra gerund gelir. Bu genel bir kuraldır: 

 
argue about    depend on (upon)   take advantage of   believe in    dream of / about     
feel like     think about/of   care for    ... gibi fiillerle. 
 
e.g. I think about leaving the city as soon as possible. 
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b. Aynı şekilde; phrasal verb’lerden sonra da gerund kullanılır, çünkü phrasal verb’lderde de edat vardır. Durum 
değişmez. 

 
e.g.  give up  keep on carry on   ... gibi fiillerle. 
 
e.g. Never give up training like a dog ! 
 

c. Yine; isim + edat yapılarını bir gerund takip eder: 
 

in danger of    instead of    difficulty in    in exchange for    interest in   excuse for     
in favour of   in need for    for fear of    in return for    on account of   for the sake of 
in spite of    on the point of   in addition to    in the course of    reason for   in case of    
in the habit of    technique for    in charge of    in the middle of    the point of      ... gibi fiillerle. 

 
e.g. He had a difficulty in speaking fluently when he was a child. 
 
 
3. As an object after a prepositions : 

 
Belli bazı ifadelerde, edat arkasından nesne görevinde gerund kullanılır: 
 
be afraid of  be bad at  look forward to  talk about  be fond of 
be charged with object to  be interested in  be good at  be sorry for 
insist on  be used to 
 
e.g. I was used to losing my temper very easily. 
e.g. She looks forward to hearing of you. 
                                                  
 
4. After the verb “go” (spare time activities, sports, activities) : 

 
Etkinlik ve spor faaliyetlerini belirtirken “go” fiilinden sonra gerund bir kullanılır: 
 
go boating  go bowling  go camping  go hunting  go dancing 
go fishing  go jogging  go swimming  go sailing  go shopping 
go skating  go skiing 
 
e.g. She goes fishing twice a week. 
 
 
5. Likes / interests / dislikes : 

 
İlgi, hobi, zevk, tercih ve seçimlerimizden bahsederken gerund kullanılır: 
 
like  dislike  fancy  enjoy  detest  hate    ... gibi fiillerle. 
 
e.g. They love listening to music. 
e.g. She loves fishing aside the river. 
e.g. Do you fancy hanging out at nights? 
 
 
 
 
 



Infinitives & Gerunds 

www.atillakadak.com  Atilla Kadak © 2007 

 
6. Verbs of perceptions : 

 
Duyu fiilleriyle beraber gerund kullanılır: 
 
see    watch    notice **   hear     catch **    smell **   listen     feel **     
observe    find **    
 
e.g. I saw him staring at me. (Onu bana bakarken gördüm) 
e.g. She caught  staring at me. (Onu bana bakarken gördüm) 
 
Eylem sonuna kadar gözlemlendiyse V1 (Bare-yalın), eylemin sadece bir bölümü gözlemlendi ise ya da Eylem1 

gerçekleştiğinde Eylem2  bitiyorsa  Ving kullanılır: 
 
e.g. I saw him paint the wall. (= Onun duvarı boyadığını gördüm. Yani, tüm işlemi baştan sona gördüm. Infinitive hal bu 
anlamı verir.) 
 
e.g. I saw him painting the wall. (= Onu duvarı boyarken gördüm. Yani, tüm işlemin bir kısmını gördüm, hepsini değil. 
Gerund hal bu anlamı verir) 
 
 
7. Gerund as an adverbial phrase: 

 
Fiillerin gerund halleri bazen işin ne şekilde veya ne zaman yapıldığını anlatmak için zarf (adverb) şeklinde de yaygın 
olarak kullanılır. Gerundlar bu durumlarda, zarf cümleciklerinin (adverbial phrase) kısaltılmış hallerinde kullanılır ve “-
erek, -arak”, “iken” gibi anlamları verirler: 
 
Aşağıdaki cümlede gerund, bir zaman ilgisi sağlamak için kullanılmıştır: 
 

e.g. You can’t leave him while he is crying so sadly.  

You can’t leave him crying so sadly. (Onu böyle kötü şekilde ağlarken terk edemezsin.) 

 
     Bu cümlede ise işin ne şekilde yapıldığını anlatmaktadır: 
 

e.g. They robbed the bank, kidnapping even the babies of the clients. (Banka müşterilerinin bebeklerini bile rehin alarak 
bankayı soydular.) 
 
Gerundların bu işlevleri, sık sık kitap okuyarak daha kolay anlaşılacaktır. 
 
 
8. Gerunds after “to”: 

 
“To” edatından sonra gerundalan yapılar aşağıdadır: 
 
dedicate to   be accustomed to     in addition to    be used to     commit to 
look forward to    devote to    be opposed to    refer to    object to  
resort to    have an objection to   obliged to    prefer sth to sth      
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Additional Notes on Gerunds vs. Infinitives: (Ek notlar) 
 

1. Bazı fiillerin gerund veya infinitive şeklindeolmaları, anlamlarında hiç bir değişikliğe yolaçmaz: 
 

begin   start   continue 
 
e.g.  She began to walk in the stree carelessly. = She began walking in the stree carelessly. 
 

2. Bazı fiillerde ise anlam farkına sebep olurlar: 
 

remember  I remember posting the letter . (I have a memory of past action : posting) 
   I remembered to post the letter . (I reminded myself to post the letter) 
 
 
stop   I stopped smoking . (I gave up the habit) 
   I stopped to smoke . (I stopped doing something and I had a cigarette) 
 
try   I tried to sleep . (I wanted to sleep but it was difficult) 
   I tried counting sheep and taking sleeping pills . (possible ways to sleep) 

 
 Yukarıdaki örneklerde de görebileceğiniz gibi, gerund halinde kullanılan fiillerdeki cümlelerde daha çok bir 
“alışkanlık, geçmiş durum” anlamı vardır. Oysa infinitive halindeki cümlelerde “bir amaç, hedef” söz konusudur. 
 

3. Genel olarak infinitivelerde bir amaç, hedef, yönelme söz konusuyken, gerundlarda bir durum, alışkanlık 
anlamı ağır basmaktadır. Bunu zaten yukarıdaki ifade ve örneklerden az çok anlamışsınızdır. 

 


